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Partijslia konferenca trboveljskega okraja
je prinesla bogate zaključke za nadaljnje delo
Tovarišica Lidija Sentjurčeva je 

Imela ob zaključku konference govor, 
v katerem je nakazala najvažnejše 
naloge, ki stoje pred nami.

Uvodoma je pozdravila zborovalce 
ter želela v imenu CK KPS konfe
renci čiim več uspehov. Vaša konfe
renca — je dejala tov. Sentjurčeva — 
je pokazala dobre rezultate ter so de
legati iznesli v diskusiji dobre in

zdrave predloge za Izboljšanje dela. 
V svojem govoru je nato tovarišica 
Sentjurčeva naglasila, da je važno, 
da ljudje vedo in razumejo pomen 
situacije v svetu, da so si na jasnem, 
kdo nam hoče pomagati in kdo ne. 
Vloga Jugoslavije in njena borba pro
ti Vzhodu in Zahodu, ki je hotel iz
koristiti naše trenutne težave, misleč, 
da je prišel čas, ko lahko pride v naši 
državi do koncesij. V letih našega 
planskega gospodarstva smo se mo
rali odreči marsikateri stvari, ki se 
proizvaja v Češki, Madžarski in dru
god za široko potrošnjo. Naš cilj je 
bil elektrifikacija in industiralizacija 
naše države, da bomo zamogli z njo 
predmete široke potrošnje izdelovati 
sami doma Naletili smo na velikajn- 
ske težave in bo treta skrajnih na
porov, da izvršimo letos plan naše 
kapitalne izgradnje. Dejstvo je, da je 
bilo letos slabo gospodarsko leto, v 
katerem suša ni zajela samo Jugosla
vijo, marveč tudi druge evropske dr
žave in to preko 300 milijonov ljudi. 
Z Vzhoda so pričeli govoriti, da slabo 
gospodarimo, Zahod pa je hotel izko
riščati naše težave. Mi nismo pristčili 
na to in izvedli smo potrebne ukrepe, 
predvsem znižanje obrokov moke- 
Znižanje moke se je izvršilo po koli
čini, njena kvaliteta pa ostane. To je 
potrebno, da vedo vsi naši ljudje. Za
radi slabega letošnjega pridelka ko
ruze bo pridelek masti mnogo manjši. 
Mast bomo morali uvoziti, prav tako

tudi sladkor. Uvoz masti in sladkorja 
bo šel na naše kapitalne izgradnje. — 
Nato je postavila tovarišica Sentjur
čeva pred nas nekaj nalog, in sicer:

1. Varčevanje, ne samo v gospodam 
stvu, marveč povsod, tudi v pred
metih široke potrošnje in v prehramb
nih predmetih. Ostro je treba bičati 
samovoljno razpologanje z raznimi 
prehrambnimi fondi. Odkup mesa se 
izvršuje do 95<Vo, vendar je za široko 
potrošnjo na razpolago komaj 60%, 
to se pravi, da v naših odkupnih pod
jetjih ni nekaj v redu.

2. Kontrola je drugo važno vpraša
nje. Nujno je, da še bolj aktiviramo 
komisije ljudske inšpekcije, da nu
dimo z njimi pomoč širokim mno
žicam potrošnikov.

3. Politično delo ni samo razlaga 
marksizma in leninizma, marveč tol
mačenje položaja po svetu in kje so 
tcžkoče. Ne skrivajmo se pred težkc- 
čami, razlagajmo jih ljudem.

Ob zaključku je tovarišica Sentjur
čeva omenila še delo z AFZ in mla
dino ter slabo kadrsko politiko, ki so 
jo izvajali okrajni komiteji, to se pra
vi, da so se ponekod zaposatvljali sta
ri in zaslužni borci iz NOV in da se 
kadri niso pravilno razmeščali. — Z 
besedami: »Naj živi III. okrajna par
tijska konferenca trboveljskih revir
jev!« je tovarišica Sentjurčeva zaklju
čila svoje besede. Delegati so stoje 
vzklikali in ploskali maršalu Titu in 
Partiji.

V resnici ie moč, zato zmagujemo
Trbovlje si je dalo za III. okrajno 

letno partijsko konferenco, ki se jc 
vršila v nedeljo 15. t. m. v Domu kul
ture v Trbovljah, praznično lice. Za. 
stave na hišah ter lepo in okusno ure
jene izložbe so spominjale na naseda
nje najvišjega partizanskega foruma 
v okraju,

V Domu kulture so se zbrali dele
gati osniovnih partijskih organizacij 
in številni gostje, med njiimi organi, 
zacijski sekretar CK KPS, tovarišica 
Lidija Sentjurčeva.

Sekretar OK KPS Trbovlje, tov. 
Kovač Viktor je v svojem reierutu 
prikazal gospodarsku-politično situaci. 
jo doma in po svetu ter podčrtal v 
svojem poročilu zlasti prilike v okra
ju samem. Med drugim je omenil, da 
smo vpis drugega ljudskega posojila 
v našem okraju prekoračili za 24 %. 
Ko je govoril o delu v industriji, se 
je najprej dotaknil naših rudnikov. 
Dokler so partijske organizacije gle
dale planske naloge samo z gospodar, 
skega stališča in niso vodile računa 
o političnem delu, so bili uspehi neza
dovoljivi in napori neprimerno večji. 
Plani so se dosegali le s skrajnimi na. 
pori in z nedeljskim prostovoljnim de
lom članov Partije in nekaterih ne. 
partijcev. Kakor hitro pa je partijsko 
vodstvo rudnikov analiziralo metode 
dela in ugotovilo pomanjkljivosti po
litičnega dela s kolektivi, se je napra
vil precejšen preokret. Od lanske do

letošnje jeseni se je plan dosegal od 
dneva do dneva, znižuje se polna 
lastna cena in izboljšuje se kakovost 
paoizvodnje. Izkušnje prejšnjih let 
nam pokazujejo da izgubljenih ton 
premog:! v prvih dneh meseca ni mo. 
goče nadoknaditi s prostovoljnim ne
deljskim delom. Povedo nam, da plan
skih nalog ni mogoče ločiti od sptoš. 
nega političnega življenja med rudar
ji v sindikalnih in mladinskih organi
zacija!^ potrebno je, da se ustvarja 
enotnost v akciji med njimi in uprava
mi podjetij. Plan v letu 1949 je bil 
izvršen uspešno, zato se je letošnji 
plan iohko povišal. — Partijska in 
sindikalna orgnizcija pa je posvetila 
vse premajhno pozornost neupraviče
nim izostankom in tridnevnim bolni
kom. Pri znižanju neupravičenih izo
stankov na 0.8 % je bila pomoč še 
dokaj učinkovita niso se pa znižali 
bolniški izostanki, ki znašajo še ved
no 8—JO %.

Primer komunistične odpornosti in 
vztrajnosti nam daje racionalizatorski 
predlog tovariša Zupančiča Ivana, ki 
se je moral boriti s strokovnjaki in 
celo s svojo osnovno partijsko organi
zacijo, da je uspel. S svojim raciona- 
lizacijskim predlogom je sprostil ve
liko število polkvaliiieiranih delovnih 
moči za druga dela, odpravil je za. 
mude pri odvažanju rovnega premoga 
na trboveljsko separacijo in prihranil 
rudniku zelo velike denarne vsote. Po.

doben primer imamo na rudniku Za
gorje, kjer se z novo napravo na se. 
pairaciji ulovi dnevno 20 ton premo
ga več kot preje, kar predstavlja 
vrednost 3 milijonov dinarjev. Razni 
organizacijski ukrepi na rudnikih so 
bili n. pr. dobro sredstvo za mobili
zacijo delovnih sil za pridobivanje 
premoga.. Produkcija premoga je sicer! 
porasla, toda zapostavljala so se in. 
vesticijska dela. Tako je rudnik 
Hrastnik izvršil lansko leto le 60 % 
investicijskih del zaradi pomanjkanja, 
delovnih moči. Brez dvoma bo zdru
žitev rudnika Trbovlje in Hrastnik, 
ki se je izvršila pred kratkim, v ko
rist obema rudnikoma. Trboveljski 
rudnik bo lahko izkoristil svoje me. 
hanizacijske naprave 100%, hrastni- 
šikemu rudniku pa bo mogoče izvršiti 
v hitrejšem tempu mehanizacijo svo
jih rudniških naprav in s tem izbolj
šanje obratovanja. Vsi ukrepi pa bi 
bili neučinkoviti, če ne odpravimo 
nedeljskega dela.

Med najboljše kolektive v okraju 
štejemo še cementarno v Trbovljah in 
steklarno v Hrastniku. Cementarna je 
po izvršeni organizaciji dela na višini 
in producira z isto delovno silo in 
stroški 4 do 5 vagonov cementa več 
kot preje. Tukaj imamo pravilen si
stem dela, osebne primere požrtvo
valnosti, dobro politično vzgojo in 
kulturno dejavnost. Delovni polet se 
je sprostil in kaže se večja aktivnost

v proizvodnji in v novatorstvu. Izbolj
šane peči pomenijo prihranek pol mili
jona dinarjev, druge izboljšave pa 
prihranek 200.000, — dinarjev na vsa
koletnih devizah.

Kako so vršile delo tnno 
žične organizacije

Delo .sindikatov in njihov razvoj 
nam kaže lep korak naprej, vendar 
pa delo ni bilo v celoti zadovoljivo, 
čemur je kriva premajhna in nepra
vilna pomoč od partijske organizacije. 
Precej slabo je stanje v Hrastniku, 
kjer so vse naloge izvršujejo po par
tijska liniji, kateri načni dela jemlje 
sindikalni organizaciji vpliv in avto
riteto. Boljše je stanje v Trbovljah^ 
vendar so tukaj sindikalni pododbori 
premalo aktivna. V Zagorju je bil sin
dikat rudarjev organ rudniškega di_ 
rektorja in je zaradi tega izgubil za
upanje pri ljudeh. Slabosti sindikal
nega dela so zato vplivale tudi na 
kulturno in prosvetno življenje.

Osvobodilna fronta zaznamuje v 
svojem delu lepe uspehe, pomanjklji
vo pa je bilo njeno delo v tem, da je 
v času volitev v zakonodajno skupšči
no in v času vpisa drugega ljudskega 
posojila zamudila ugodno priliko, da 
bi v svoje vrsae sprejela število ljudi, 
ki jih je imela v načrtu, Te prilike ni 
izrabila, čeravno je imela stotino mno
žičnih zborovanj. Tudi prostovoljno 
delo frontnih organizacij je velik pri
spevek k našemu gospodatrstvu, saj 
znaša njegova vrednost nad 3 mili
jone dinarjev. Toda teh uspehov si ne 
morejo lastiti vsi odbori, ker je bilo 
med 85 osnovnimi organizacijami kar 
30 odborov, ki niso bili aktivni. Tudi 
delo z ljudsko mladino je bilo pre
ozko in dirigirano od zgoraj, kar je 
rodilo v mladini odpor, ker je videla 
v svoji organizaciji le priganjače, ne 
pa vzgojitelje. Tudi v organizaciji 
Zveze borcev delo ni bilo zadovolji
vo, če upoštevamo, da ‘se je udeležilo 
NOB v trboveljskem okraju nad 7000 
ljudi, članov te organizacije pa je lc 
3580, kar je premalo. Prcdvojaška 
vzgoja zajema komaj 60% obvezni
kov, nastavniki pa so slabo disciplini
ram. Od planiranih spomenikov pad
lim borcem se v Trbovljah ni posta
vil niti eden. Boljša je krajevna zveza 
borcev v Zagorju, ki je med najagil- 
nejšimi in je postavila več spomeni
kov in spominskih plošč ter izvodila 
več uspešnih partizanskih pohodov.

Delo okrajnega 
ljudskega odbora

Doseženi uspehi v realizaciji planov 
nam dokazujejo da je okrajni ljudski 
odbor opravljal svoje delo v celoti 
dobro. Pri tem ima svoje zasluge tudi 
sindikalna podružnica, ki je ena iz
med najboljših v Sloveniji. Partijska 
organizacija ji nudi vso pomoč. To se 
pozna tudi v notranjem delu, kar je 
v veliko pomoč poverjenikom. Zal pa 
se ta elan ni prenesel iz centra nu 
krajevne ljudske odbore, ki niso do
bivali zadostne pomoči v političnem 
pogledu. Na ljudske odbore so se pre
našale naloge zgolj gospodarskega zna. 
čaja in so se reševale bolj kampanj
sko in brez zadostne politične pri
prave in sodelovanja z zborom voliv
cev. Potek pobiranja dohodnine je pre. 
cej dober, vendar nam analiza do
hodninske politike dokazuje, da kra
jevne davčne komisije svojim nalo
gam niso kos. Tudi odkupi se vršijo

AH* ne oo nikogar ki se nebi udeležil 4fTedna cesf“ ki bo od 
22. do 29. oktobra. Vsak elan Osvobodilne Fronte nai naredi 

s s mo 4 ure pa bomo imeli naše ceste v redu
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Nadaljevanje a 1. strani

precej redno i*i se mesečni plovni do_ 
segajo zadovoljivo. Slabše pa je bil 
dosediij dosežen procent odkupa ma
ščob, ker razreši niso bili jjovsod 
jiealinii.

Trgovina In preskrba: v okraju je 
14 trgovskih uprav, ki so z izvršeno 
decentralizacijo znižale število usluž
bencev od 553 na 452

Poleg splošnega kmetijstva je važ
no vprašanje socializacije vasi, ki jo 
morajo nujno podpreti KOZ. V trbo
veljskem Okraju jih je pet. Najboljše 
uspeva na Trojanah, čeravno je bila 
ustanovljena šele lani in laliko služi 
za zgled ostalim. Njeni pridelki so 
boljši, krompirja pa je oddala več 
kot vsi kmetje v K LO Trojane. Tudi 
ostale zadruge dosegajo večji hektar
ski donos kot privatni kmetje, niso 
pa izkoriščene vse možnosti dviga pro
duktivnosti. Partijska organizacija ob
stoji« doslej samo v zadrugi Loka pri 
Zidanem mostu, ostale množične or
ganizacije pa niso nikjer dovolj aktiv
ne, zaradi česar imamo poleg dobrih 
zadružnikov tudi špekulativne ele
mente, ki se okoriščajo z družbenim 
premoženjem. Jasen in zgovoren do. 
kaz za to imamo n. pr. pri zadrugar- 
jih »Enakopravnost in pravica« v 
Podkurim, kjer redijo na ohišnicah 
42 % živine in 342 % prašičev več kot 
na zadružni zemlji, ali n. pr. zadru- 
garje »1. maj« v Hotemežu, kjer ima
jo na ohišnicah 43 % živine več kot 
v zadrugi, prav talko pri zadrugarjih 
»Dan zmage« v Loki pri Zidanem 
mostu, kjer redijo na ohišnicah OS % 
goveje živine in 184 % več prašičev 
kot na zadružni zemlji. Pri takem 
delu so te zadruge le zgolj formal
nost, ki se skrivajo pod lepiimi imeni 
kot n. pr. zadruga »Enakopravnost in 
pravica« v Podikumu in še druge.

Organizacijsko d el o 
in razvoj partijske 

organizacije
Partijska organizacija okraja Trbov

lje je šteia v letu 1949 1695 članov in 
376 (kandidatov, danesi pa ima čilanov 
1865, kandidatovi Pa 605. V okraju so 
3 ktrajevnl komiteji, 3 rudniški in 1 
tovarniški komite s 93 osnovnimi par
tijskimi organizjacijami, 36 biroji, ki 
se delijo na 73 grup in 12 oddelkov. 
Najslabše je razširjena partijska orga. 
niiziacija na vasi, saj je še veliko vasi, 
kjer te organizacije še ni. —; Posebna 
skrb se je posvečala politieno-ideolo. 
škernu dvigu članstva; v la namen je 
okrajni komite organiziral 8 enome
sečni h tečajev, skozi katere je šlo 198 
članov Partije. Kljub precejšnim uspe
hom teh tečajev pa nekatere osnovne 
partijske organizacije ne bodo imele 
v tečajnikih tiste pomoči in opore, kot 
so jo pričakovale, ker so se za obisk 

* tečaja izblra|li ljudje, ki so se v pro
dukciji najlaže pogrešali. Študij v 
osnovanih partijskih organizacijah se

mi razvijal povsod uspešno: slabši je 
bil v jamskih obratih obeh rudnikov, 
še slabši pa na vasi, kjer se ponekod 
študij sploh ni vršil, to pa zaradi te
ga, ker je bilo od okrajnega komiteja 
ter krajevnih komitejev premalo po
moči in nasvetov. Trboveljski okraj je 
v glavnem industrijski okraj, vendar 
bi se vzlic temu vprašanje vasi in raz
širjanje partijske organizacije na vasi 
ne smelo šteti kot manj važna nalo
ga in se je vse delo vršilo v glavnem 
le bolj administrativno. Dosedanja 
praksa dela Partije okraja je bila v 
tem, da smo znali in vedeli dobro 
pripraviti in tudi izvesti kakšno ak
cijo, nismo pa napravili ob zaključku 
potrebnih analiz, ki bi pokazale uspe
he, slabosti, dobre in slabe prijeme. 
Napako smo delali tudi v tem, da 
nismo -znali vseh akcij popularizirati 
v tisku, čeravno ima okraj svoj lo. 
kalni list, je pa dopisniška mreža 
zelo slabo razvita, zlasti še v pode
želju, kjer bi lahko nedvomno mnogo' 
pripomogli pri razširitvi te mreže 
predvsem prosvetni delavci—učitelji. 
— V večurni diskusiji so delegati iz. 
nesli vrsto predlogov za izboljšanje 
dela partijske organizacije okraja Tr
bovlje.

Pozdravi in obveze delovnih 
kolektivov partijski konferenci

Partijsko konferenco so pozdravili 
številni kolektivi s pozdravnimi pismi 
in delegacijami. Delegacija trboveljske 
cementarne je prinesla konferenci po. 
zdrave in darilo 15 ton cementa za 
gradnjo Doma Partije v Trbovljah. 
Kolektiv rudniške opekarne v Trbov
ljah je daroval konferenc« 10.000 ko. 
sov opeke za gradnjo tega doma. 
Mestna gospodarska podjetja Trbovlje 
bodo opravila 10.000 prostovoljnih ur
na gradnji doma Partije. KoDektiv 
CRD v Trbovljah se je obvezal, da 
bo izdelal na Domu Partije vsa vodo
vodna inštalaterska dela, viša montaž
na dela za centralno kurjavo, vsai kle
parska dela na strehi ter napravil 
tudi glavna vrata po načrtu. — Gb. 
veze so dali še drugi kolektivi rudni
kov, steklarne itd.

Na konferenci je spregovorila tudi 
tovarišica Lidija Sentjurčeva, organi, 
zacijsiki sekretar CK KPS Slovenije 
ter tovariš Čehovin, član oblastnega 
komitoja KPS ljubljanske oblasti. Kon
ferenca je nato sprejela resolucije o 
delu in nalogah članov Partije ter 
sklenila, da se odpošljejo pozdravne 
resolucije tovarišu Titu in CK KPJ, 
Beograd, ter tovarišu Edvardu Kar
delju in delegaciji na zasedanju zdru
ženih narodov, prav tako resolucije 
na CK KPS in tovarišu Mihi Marinku.

Na konferenci se jie izvolil nov 
okrajni komite, kjer znaša povprečni 
partijski slaž 6 let in 8 mesecev ter 
revizijska komisija, kjer znaša partij
ski staž povprečno 8 let in 7 mesecev-

Izredno zasedanje Delavsksoa sveta Trtiovlje-KrastniH
V petek, 13. oktobra se je vršilo v 

Trbovljah izredno zasedanje delavskih 
svetov rudnika Trbovlje in Hrastnik. 
Zasedanju so prisostvovali člani de
lavskega sveta obeh premogovnikov 
in se ga je udeležil tudi minister za 
rudarstvo LRS, tov. Poipit Franc.

Namen zasedanja obeh delavskih 
svetov je bil dogovor o združitvi rud
nikov Trbovlje in Hrastnik pod skup
no rudniško upravo. Oba rudnika se 
bosta imenovala v prihodnje »Rudnik 
rjavega premoga Trbovlje-Hrastnik«.

Minister Popit je v svojem govoru 
iznesel misli, ki so privedle do zdru
žitve obeh rudnikov pod skupno upra
vo. Tako deluje n. pr. na rudniku 
Trbovlje že separacija, ki separira 
premog obeh rudnikov in ga tudi raz
pošilja. V Trbovljah, zlasti na za
hodnem obratu in dnevnem kopu se 
krčijo zaloge premoga, na rudniku 
v Hrastniku so pa še rezerve pre
moga, primor ikuje miu pa delovne si
le. Ti momtnu so dovedli do sklepa, 
da se oba rudnika združita. Oba rud

nika bosta v prihodnje skupna gospo
darska enota v proizvodno-tehniškem 
in finančnogospodarskem pogledu. S 
fuzijo obeh rudnikov se bo doseglo 
poenotenje uprave in prihranki pri 
upravnih stroških.

Tovariš minister je želel v svojem 
referatu najožjo povezavo in delo ko
lektivov obeh rudnikov ter med dru
gim omenil, da bi se združitev obeh 
premogovnikov iz višjih gospodarskih 
ciljev lahko izvršila tudi brez pristan
ka delavskega sveta; ker pa vlada v 
naši državi najširša demokratičnost in 
so izvoljeni delavski sveti, je bilo se
veda nujno potrebno, da o tem važ
nem vprašanju sklepa predvsem de
lavski svet.

Člani obeh delavskih svetov, ki sta 
sedaj združena v enega, so pozdravili 
sklep o fuziji obeh rudnikov, ki bo 
nedvomno koristna za oba premogov
nika. Trboveljski rudnik bo sedaj 
lahko izkoristil kapaciteto svoje me
hanizacije 100 odstotno, hrastn,iškemiu 
rudniku pa bo omogočena s to zdriu-

SKUD in KUD trboveljskega okraja so se 
vključili v tekmovanje v počastitev 10. obletnice 

Osvobodilne fronte Slovenije
Na širšem sestanku delegatov vseh 

SKUD in KUD okraja Trbovlje so 
razpravljali o bližnji kulturni reviji, 
ki bo meseca novembra, ter o izobra
ževalnih tečajih in ostalem kulturno- 
prosvetnem delovanju. Zastopniki 
društev so nato sprejeti tekmovanje 
v počastitev 10. obletnice OF Slove
nije, ki ima namen poživeti kulturno 
dejavnost v okraju in pomnižiti član
stvo ter s poživljenim delom počastiti 
to zgodovinsko obletnico.

Društva bedo med seboj tekmovala, 
katero društvo bo pritegnilo večje 
število članstva v aktivno delo, ka
tero društvo bo imelo najboljše sek
cije, vršilo redno sejo, dostavljajo za
pisnike ter dalo idejno in strokovno 
najboljše prireditve.

Posamezne sekcije bodo tekmovale 
sledeče:

Dramatske: idejni izbor in umetni
ška izvedba iger ter število predstav 
doma in v drugih krajih. — Pevski 
zbori bodo tekmovali prav tako o 
idejnem izboru skladb ter umetniški 
izvedbi naučenih pesmi, nadalje o šte
vilu samostojnih nastopov (doma in 
gostovanja drugod), sodelovanje pri 
proslavah in skupnih akcijah. — God
be na pihala bodo tekmovale, katera

bo pritegnila več mlajših tovarišev v 
vrsto godbenikov, prav tako o idej
nem izboru in umetniški izvedbi na
študiranih skladb, o številu samostoj
nih koncertov doma, gostovanja V 
drugih krajih, sodelovanje pri pro
slavah in skupnih aii drugih akcijah. 
— Folklora: število plesnih nastopov, 
umetniško sodelovanje pri proslavah 
in podobno. Ravno tako bodo tekmo
vale vse ostale sekcije. Ljudske uni
verze se bodo med seboj kosale glede 
števila prirejenih aktualnih predavanj, 
o številu poslušalcev in z agitacijo 
za obisk. — Knjižnice bodo tekmo
vale v pogledu notranje organizacije 
knjižnice, o številu izposojenih knjig, 
o številu bralcev in številu na novo 
nakupljenih knjig.

Poleg tega bo tekmovanje, kje bodo 
imeli najboljši izobraževalni tečaj, 
ustanavljanje sekcij za varstvo spo
menikov, kje bo najbolje deloval že 
ustanovljeni filmski krožek in likovni 
krožek, kje bodo te krožke na noVO 
ustanovili in katero društvo bo naj
bolje sodelovalo z ostalimi onganiza- 
cijami za čim lepšo Izvedbo proslave 
10. obletnice OF in končno, katero dru
štvo bo najbolje objavljalo svojo kul
turno dejavnost v tisku.

SLABA AKTIVNOST FRONTNIH ORGANIZACIJ 
ZA VOLITVE V ODBORE OF TRBOVELJSKEGA OKRAJA
Takoj po razpisu IO OF Slovenije 

za volitve v osnovne organizacije OF 
je okrajni odbor OF Trbovlje pristo
pil k delu in pripravam. Časa za pri
prave volitev ni dosti, saj se bodo 
vplitve v trboveljskem okraju vršile 
že v nedeljo, 5. novembra t. 1.

Okrajni odbor OF je takoj sklical 
širši sestanek IO in aktivistov vseh 
množičnih organizacij ter je za delo 
na terenu določil za vsaki KI.O štiri
članski aktiv kot pomoč vaškim od
borom OF, in to iz vrst mladine, OF, 
01,0 in Partije. Na terenu se že vr
šijo množični sestanki, kjer se čla
nom fronte razlaga politična situaci
ja in zadnji ukrepi vlade v zvezi s 
preskrbo ter čuvanzem živilskih in 
ostalih fondov. Na teh sestankih člani 
fronte že diskutirajo, kakšne ljudi 
bodo predlagali v nove odbore OF. 
Sestanki so se vršili doslej le v cen
trih, zelo slaba pa jo aktivnost še na

podeželju, kjer nekateri odbori sploh 
še ne vedo za volitve, kakor kaže 16 
primer nekega odobmika OF v G ar 
ber.skem. V prihodnjih dneh bodo po 
vseh odborih trboveljskega okrajia 
širši sestanki, na katerih bodo člani 
OF predlagali nove kandidate, spre
jemali pa tudi obveze za tejkmovai- 
nje v počastitev 10. obletnice OF, 
prav tako se bodo na teh zborova
njih ponekod izvolile grupe ljudskih 
inšpektorjev.

Tekmovanje v počastitev 10-letnice 
OF je naše frontne odbore do sedaj 
še zelo slabo zajelo, večjo aktivnost 

•pa so doslej pokazali kolektivi rudni
kov, cementarne, steklarne, papirnic« 
Radeče, OLO in'razna društva. Upaj
mo, da bo v teh dneh ko se bodo 
vršili sestanki za sestavo novih od
borov OF, tudi ta slaba stran front
nih odborov v našem okraju odstra
njena.

Obnova toplic v Izlakah pri Zagorju
Toplice v Izlakah pri Zagorju so 

dobro znane delovnemu človeku Za
savja. V stari Jugoslaviji so te toplice 
obiskovali večinoma premožni ljudje. 
Sele po osvoboditvi, ko so med oku
pacijo poškodovane kopalne bazene 
in topliška poslopja za silo popravili, 
so postale pristopne delovnim mno
žicam. Sindikalna podružnica rudar
jev v Zagorju je sklenila, da obnovi 
in razširi kopališke naprave in po
slopja. V okviru šestemesečnega tek
movanja OF bodo obnovili enonad
stropni topliški dom in dozidali še eno 
nadstropje. Dom bo že letos pod stre
ho, Delo na obnovi dobro napreduje, 
vendar pa podjetju Kariž,, ki je pre
vzelo to nalogo, primanjkuje delovne 
sile. Doslej so mnogo dobre volje po
kazali samo upokojenci ki pomagajo 
pr’ obnovitvenih delih. Ker bodo to-

žitvijo hitrejša modernizacija in me
hanizacija (uvedba zasipanja na vo
do, mehanizirano odkopavanje pre
moga itd.) in z njo izboljšanje obra
tovanja, kar pomenja tudi ustvarjenje 
boljših delovnih pogojev.

Od 1. oktobra t. 1. dalje vršita oba 
rudnika svoj proizvodni plan skupaj. 
— Združitev obeh zaisavskih premo
govnikov pomenja v našem rudarskem 
gospodarstvu korak naprej, ustvarja 
pa tudi vse izgiede, da bodo trbo
veljski in hrastniški rudarji svpjo pro
izvodno nalogo dosegali. Storjeni so 
bili važni sklepi za nudoknadenje pri
manjkljaja letošnjega produkcijskega 
načrta obeh rudnikov.

plice na razpolago vsem delovnim lju
dem v tem okraju, smo prepričani, 
da bodo člani množičnih organizacij 
s prostovoljnim delom omogočili, da 
bodo razen doma do konca šestme
sečnega tekmovanja obnovljeni tudi 
zimski kopalni bazeni. V teku prihodt- 
njega leta nameravajo še razširiti ko
palne letne bazene in dozidati ostale 
potrebne pritikline. Toplice Izlake 
bodo torej v doglednem času nudile 
rudarjem Zasavja in ostalemu delov
nemu ljudstvu prijeten oddih in raz
vedrilo

Krajevna zveza borcev 
NOV v Za g or j ti tekmuje

Tudi krajevna zveza borcev NOV v 
Zagorju se je vključila v šestmesečno 
tekmovanje OF. Člani so sklenili, da 
todo obnovili množični grob 60 žrtev 
NOV pri bivšem športnem igrišču. 
Grob bode preuredili v zidano grob
nico. Za 1o oelo so doslej napravili 
že 360 prostovoljnih ur

Zveza bo postavila spomenik pa
dlim minercem NOV bratoma Žužek, 
ki sta padla leta 1944. Člani zveze so 
za to delo prispevali doslej 180 pro
stovoljnih ur. Sjomcn.k bodo odkrili 
v teku tega. rr.eseea

Ciani zveze bodo dosedovali v vseh 
prostovoljnih akcijah v okviru šest
mesečnega tekmovanja OF.

Ali si Se poravnal 
zaostalo naročnino
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Kultura lu prosveta
PRVI KONCERT MEŠANEGA PEVSKEGA ZRORA 

V TRBOVLJAH
V soboto J 4. t. m. zvečer je prire

dil mešani pevski zbor SKUD »Lojze 
Hohikriuut« Trbovlje svoj prvi javni 
koncert v Delavskem domu v Trbov
ljah, v nedeljo, 15. t. m, zvečer pa 
y novem Domu kulture v zgornjih 
Trbovljah. Obe prireditvi sta bili raz
prodani, Koncerta v nedeljo «e je 
udeležil tudi dirigent mladinskega 
zbora Slovenske filharmonije v 
Ljubljani, tovariš Avgust Šuligoj. 
Pevski zbor, ki ga vodi mladi pevo
vodja tovariš Jože Skrinar, je nasto
pil s skladbami Emila Adamiča, Ka
tja Simonitija, Karla Pahorja, Antona 
Jobsta in Tajčeviča ter dvema rudar
skima pesmima, ki jih je uglasbil Jo
že Skrinar sam.

Uspeh tega mladega pevskega zbora 
je bil nedvomno zelo lep. Zlasti je 
bila večina poslušalcev posebno vese
lja Simonitijeve pesmi »Bolen mi leži«. 
'Adlamičeve »Da sem jaz ptičica« in 
pesmi »Pojdem u rute« Morda niso 
bili vsi ti poslušalci, zlasti razvajeni, 
Z izborom ali pa z interpretacijo po
sameznih pesmi popolnoma zado
voljni, vendar je bilo petje tejja mla
dega mešanega zbora, lahko rečemo 
zi izmenadenje! Take pevce, lak gla
sovni material, kot razpolaga z njim

ta trboveljski pevski zbor, ne sreča
mo vsak dan. Vesel bi ga bil vsak 
reprezentančni zbor miših velikih 
mest.

Od kod to, bi se vprašali? Odgovor 
je kaj lahek; mešani pevski zbor v 
Trbovljah sestoji večinoma iz nekda
njih Trboveljskih slavčkov, ki so zbu
dili že pred vojno s svojim nastopom 
v Pragi evropsko pozornost. Iz teh 
mladih pevcev — ojačiti bo treiba 
seveda še tenor in ba>s — bo mogoče 
napraviti v teku časa pevski zbor, ki 
ga bo poznala ne samo Slovenija, 
marveč cela država in nas bo častno 
zastopal tudi v tujini. Za dosego tega 
cilja pa bo treba seveda še učenja, 
mnogo vaj in mnogo mnogo — prid
nosti! Pri tem mešanem zboru ima
mo jasen in neizpodbiten dokaz, ka
ko velikega pomena je, če se goji 
petje sistematično že v zgodnji mla
dosti, v šolskih letih. Naj naši mero
dajni krogi ne pozabijo na to!

Na trboveljski mešani zbor, na te 
odlične pevce so zasavski revirji lah
ko brez kakega hvalisanja upravičeno 
ponosni- Zboru želimo vsi, prav vsi, 
veliko uspeha. Krepko in pogumno 
naprej!

Oblastem je naročeno, da potrebne 
listine preskrbijo čim prej.

Kako se plača delavcem odobreni 
14 dnevni letni dopust?

Za čas letnega dopusta ima delavec 
pravico na redno plačo, ki obsega tudi 
stalne dohodke, t. j. dodatek na ne
pretrgano zaposlitev, dodatek pred
delavca (brigadirja), za izredne de
lovne pogoje in ločeno življenje.

Višina rednega zaslužka za čas red
nega dopusta se določa:

a) pri delavcih, ki so plačani po 
normi, po povprečnem iznosu dnevne

Sindikalna podružnica rudarjev v 
Zagorju je po svojih poodborih v ob
ratih izvedla temeljite priprave za 
volitve članov Ljudske inšpekcije, za 
kar je žela pri članstvu splošno ra
zumevanje in odobravanje. Na sestan
kih so razpravljali o nalogah in važ. 
nosti dela Ljudske inšpekcije ter kri
tično presojali dosedanje delo posa
meznih skupin in članov. Nekateri 
člani so bili neaktivni, drugi izrab
ljali svoj položaj v svojo osebno ko. 
list, medtem ko nekateri člani skupin 
zaslužijo vse priznanje za svoje po
žrtvovalno delo. Ugotovljeno pa je, 
da so skupine ljudske inšpekcije do
bivale premalo pomoči od množičnih

plače v zadnjih treh mesecih. Pri tem 
se računa osemurni delavnik kot red
ni delovni čas;

b) pri delavcih, ki so plačami po 
urah, se določi višina rednega zasluž
ka po osnovni plači delavcev, ki so 
jo imeli v času, ko so odšli na delo;

Nedelja ali pa kak drug dam teden
skega odmora, ki pade v čas letnega 
dopusta, sp vračuna v odobreno šte
vilo dni letnega dopusta, vendar de
lavci za dneve nedeljskega odmora, 
na katere se ne dela, nimajo pravice 
na plačo ter zaradi tega tudi za čas 
letnega dopusta takih nedelj ne do
bijo plačanih.

organizacij in nadrejenih forumov. Ma 
sestankih so izbrali za kandidate naj
boljše tovariše, ki bodo pk> izvotlitvi 
zares tudi delali in s tem omogočili, 
da se bodo odpravile številne napaka 
ki se še pojavljajo v raznih ustano
vah, podjetjih itd.

Upravni odbor sindikata rudarjev 
je v smislu sklepov XII. Plemumia CQ 
ESJ zadolžil enega člana uprave iz
recno po liniji LI. S tem jie uspmsiUv. 
ljena tesna povezava miedi skupinami 
LI in sindikalno podružnico, kar bo 
nedvomno prispevalo k boljšemu in 
uspešnejšemu delu tet važne družbene 
ustanove.

PRIPRAVE ZA VOLITVE LJUDSKIH INŠPEKTORJEV
V ZAGORJU

Slavnostna premiera in jubilej 
na trboveljskem odru

tV soboto, 21. oktobra t. 1. bo v 
Romu kullture v Trbovljah slovesna 
premiera Nušičeve komedije »Gospa 
ministrica«. Prireditev se bo pričela 
oib 19,30 uri zvečer. Igro režira tova
riš Jože Paternost.

Opozarjamo na to slavnostno pre- 
imiero trboveljskega sindikalnega gle-

Delavci, pripravite podatke 
za vašo prevedbo!

(V smislu uredbe o strokovnem uspo
sabljanju in nazivih delavcev bo te 
dni začela poslovati pri rudniku ko- 
jhisija za prevedbo delavcev- Na upravi 
Aiidnika bo glavna komisija, vsak ob
rat pa bo imel posebno podkomisijo. 
Delavci naj nemudoma pripravijo po
trebne podatke in dokumente, ki jih 
bodo morali predložiti pristojnim ob
ratnim komisijam. Potrebni podatki 
so:

1. skupna delovna doba, tako da bo 
razvidno, koliki del skupne dobe in 
kdaj je to dobo prebil v posameznih

dulišča, v kateri bo nastopila v glavni 
vlogi jubilanlka, tovarišica Mica Biz
jak - Grabnarjeva, ki praznuje letos 
30-letnico svojega dela na odru, v 
igri bo nastopil tudi jubilant, tovariš 
Vencelj Miklavčič.

Vstopnice za igro se dobe v pred
prodaji v trboveljski knjigarni.

poklicih in v kakšnem svojstvu, n. pr. 
kot nekvalificirani, kot kvalificirani 
delavec;

2. strokovna izobrazba: spričevalo 
o končani industrijski rudarski šoli, 
šoli učencev v gospodarstvu, o dovr
šenem tečaju za kvalificiranega de
lavca, spričevalo o položenem izpitu 
v postopku za priznanje naziva -kva
lificiranega delavca;

3. šolska izobrazba: spričevalo o os
novni šoli, gimnaziji, drugih srednjih 
šolali.

Vse prošnje, listine in odločbe o 
prevedbi so oproščene vsake pristoj
bine.

Še nekaj dni, pa h« setev 
^ izvršena 100%

Lepo vreme v zadnjih dneh je po
živelo setvena dela tudi v našem 
okraju, tako da je bilo do 14- oktobra 
psejanih 70o/0 površin, ki so bile do
ločene za jesensko setev. Pri povr
šinah, ki do sedaj še niso posejane, 
ni bojazni, da ne bi ostale neobde
lane. Nasprotno: več KLO bi hotelo 
v našem okraju še več posejati, ven
dar, ker je naš okraj do dveh tretjin 
višinski predel, ne bomo sejali toliko 
pšenice, pač pa več krompirja in in
dustrijskih rastlin.

Letos smo v našem okraju razkužili 
nad 90% semena, torej znatno več 
kot lani. Posamezni kmetje so med 
seboj zamenjali semena, zlasti pri ti
stih kmetih, ki so dobili od pover
jeništva pri OLO Trbovlje priznanje, 
da imajo dobro seme.

Višinski predeli so s setvijo skoraj 
že gotovi. Socialistična gospodarstva 
so že opravila setvena dela, le KDZ 
v Lokah pri Zidanem mostu so do 
sobote 14. t. m. zorali le 1 ha zemlje, 
posejali pa še nič. Za delo v tej za
drugi je le 5 članov, ostali pa so vsi 
upokojenci ali pa železničarji, ki ima
jo svoje ohišnice in rajši delajo na 
ohišnicah kot v zadrugi. Tudi v KDZ 
v Hotemažu ni nekaj v redu. KDZ 
na Trojanah je bila med prvimi, ki

je izvršila svoj setveni plan., prav tal* 
ko je KDZ Izlake opravila že 90%; 
svojega setvenega plana.

Odkup krompirja 
se Miza zaključku

Odkup krompirja poteka y našenj 
okx-aju brez večjih molenj, razen ne* 
kega primera v Loki pri Zidanengi 
mostu, kjer prizadeti ni hotel odda® 
krompirja, preiskava pa jie ugotoivila, 
da ga ima.

Do 15. oktobra je bilo odkupljene^ 
61o/„ krompirja. Med KLO, Iti so od
kup izvršili stoodstotno, je KLO Iz
lake, ki je odkup opravil že minulo 
sredo, kjer so vsi kmetje pripeljali 
krompir v skupinah In to prav le
pega. Stoodstotno so izvršili odkupili 
plan krompirja v KLO Radleče ih 
Podkum. Na Trojanah je bilo odkup
ljenega 99«/o krompirja, kjer jie KDZ 
svojo obvezo presegla. V Mlirašah So 
odkupili 96%, v Dolah pri Litiji 91o/o, 
na Bregu /OVo, na Vrhovem pia 55°/i>. 
Za kraje, kot je Vrhovo in Breg, je 
odkup vsekakor preslab. Najslabše s6 
se odrezali v Cemšeniku, kjer so od
kupili doslej le 2k'/0 krompirja.

Stalna borba za visoko idejno 
življenje v frontnih kotičkih, 

naj bo neprestana skrb

Pravni kotiček »Zasavskega udarnika"

CCna: Šepavec
V hrib sva krepko hodila, tu in tam 

izmenjala misli o gostoljubnosti Sonje 
in njenih starših in v pol ure pri
spela na vrh. Tu sva se odpočila, 
potem pa nadaljevala pot v ozko do
mačo dolino. Hoja je bila prijetna, 
pogovarjala sva se prav glasno. Ko 
sva prišla do gozda, kjer se pot spu
šča po pobočju v dolino, sem se za
mislil. Ti kraji so vsi živo v mojem 
Spominu.

*

Jeseni, leta 194... — Ranjenega so 
me pripeljali v domači kraj. Verjetno 
so računali, da me v domačem kraju 
natančneje poznajo. Tu so služili ne
kdanji pripadniki žandarmerije v po
liciji, s čimer je bilo okupatorju mo
goče dobiti natančne podatke o posa
meznikih. O meni so politični ekspo
nenti prejšnjih režimov imeli sicer 
slabo mišljenje, natančnejših podat
kov pa v mojem domačem kraju niso 
imeli.

V celici, kamor sem bil oddeljen, 
nas je bilo petnajst. Dvanajst nas je 
ležalo na pogradu, trije n,a tleh.

Zrak v celici je bil zatohel, nego
tovost mučna, Bila je noč v soboto,

morda že nedeljsko jutro. Ure nihče 
ni imel, ker so nam jih pobrali, od
kar pa je sirena tulila deseto uro 
zvečer, je preteklo že precej časa.

Spal nisem.
Mislil sem na včerajšnje streljanje 

talcev. Med njimi je bii mlad fant, s 
katerim sva ležala skupaj, odkar so 
me privedli semkaj. Zvečer sva mno
gokrat govorila in v noči pred stre
ljanjem mi je pripovedoval o svojem 
dekletu in svojih življenjskih ciljih. 
Bili so sicer naivni, toda bil je zelo 
pošten fant in sijajen tovariš.

V petek ob dveh popoldne so ga 
ustrelili- Pred ustrelitvijo ga je zdrav
nik preiskal v zgornji sobi, kjer je 
spala straža, in ko je šel mimo okna, 
kjer smo se vsi tiščali in gledali na 
dvorišče, me je opazil. Nasmehnil se 
je, zamahnil z roko, in zaklical: »Do
bro se držite, tovariši!«

Mnogi so mu pomahali v pozdrav, 
toda besede ni mogel nihče sprego
voriti.

Razmišljal sem o fantovih besedah. 
Ali jih je izgovoril podzavestno, on., 
ki je odhajal v svoj konec, nam, ki 
smo še živeli in imeli vendar mnogo,

mnogo več vzroka tolažiti njega? Ali 
pa je spregovoril iz potrebe, da je 
ohrabril sebe? Ne vem. Pozneje sem 
bil mnogokrat priča groznih in pre
sunljivih prizorov, toda spomin na tega 
fanta mi je še danes čist kot kristal.

Skoraj bi zašel. Bilo je torej ponoči, 
dan po streljanju. Vsi smo bili živčno 
razrvani, spal verjetno ni nihče, ob 
najmanjšem šumu so se soujetniki 
pričeli dvigati na ležiščih.

Dejal sem, da je bilo morda ne
deljsko jutro.

S ceste se je začul ropot tovornega 
avtomobila. Ustavil se je pred glav
nimi vrati jetnišnice.

Kaj neki je zopet? So pripeljali 
nove zapornike? Bodo koga od nas 
odpeljali?

Opazil sem, kako so se pričeli to
variši dvigati in prisluškovati.

Veste, takile nočni obiski so bili 
zelo mučni. Pred tednom so odpeljali 
štiri tovariše. Nekaj dni poz-neje so 
nam jtovedali tovariši, ki so hodili 
vsak dan po hrano, da so brali nji
hova imena na krvavordečem oznanilu: 

»Es ivurden enschossen. • •«
Tu se je prijatelj zamislil, utihnil 

je za trenutek, potem pa je nadalje
val z nekim tujim, prizvokom v glasu:

»Kmalu potem, ko se je avto usta

vil, smo začuli korake. Dežurni jim 
je odprl vrata — koraki so se sesali 
nad nami, odpiranje drugih vrat, ro
pot po stopnicah.

Zunaj je rožljal ječar s ključi, prel* 
den je odprl vrata na jetniiški hodi* 
nik. Vrata so se odprla, mnogo 
rakov je bilo čuti na hodniku. Težki 
koraki. V hodniku je težko odmevalo. 
Vsi smo stali. Čutil sem, da smo mi
slili vsi eno: kje se bodo ustavili? Prt 
prvih vratih so šli mimo, pri drugih 
se niso ustavili. Tretja so naša. Ob
stali so. Stoje. Cujemo rožljanje klju
čev. Mučna tišina. Vrata So se odprla 
na stežaj. Luč. Bledi, prepadeni oifcu 
razi. Ječar je vstopil in pokazal s 
prstom:

»Du, du, du, noch du — hinams- 
treten!«

Stali smo na hodniku: rudar Andrej, 
strugar Mirko, kmet Janez In jaz.

Odšli smo. Za nami straža. Zunaj 
je bila lepa, svetla noč. Sveži zrak 
je deloval prijetno na napete živce.

Na cesti je še vedno brnel avto
mobil, žarometi so metali slabo sve
tlobo po cesti.

Zlezli smo na avto, poleg nas trljd 
stražarji z brzostrelkami. Spredaj ud 
avtomobilu sem opazil ob kabini] k ram
pe in lopate. Dalije prlh!41
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Fiikultura in šport
III. zvezna

Rabotnički (Skoplje) : Rudar 2:1 (1:0)
liga

Rudar 2:1
V nedeljo, 15. oktobra ata se sreča

li na stadionu Rudarja v prvenstveni 
tekmi moštvi Rabotnički iz Skoplja 
in Rudar iz Trbovelj. Pred 1500 gle
dalci sta obe moštvi nastopili v sle
deči postavi:

Rabotnički: Ivanov, Gerasimovič,
Georgi jev skti. Marčevski. ■ Georgi jev- 
ski II, Todorovski, Todorovski II, 
Radev, Aitanasovski, Avgustovski, 
Hristovskii;

Rudar: Taiuš II, Sorel, Traun, Blat
nik 1-ebaa- Polc, Hudarin, Koncilja. 
Koš, Orač, ’Opmesnik.

Tekma se je pričela s precejšnjim 
tern jum in nervozo na obeh straneh. 
Rudar je igral v prvem polčasu bolj
še kot gostje, le saki j učne ga udarca 
na gol ni bilo. Za dosego gola je 
Imel Opresmik, ki se je znašel sam 
pred nasprotnim golom, lepo prilož
nost nii je pa izkoristil. Kmalu nato 
je imel lepo priliko Hudarin, je pa 
zaradi omahovanja ni realiziral. Za 
tem so se gostje povezali in prikazali 
igro homogenega moštva ter za oko 
neopazne kombinacije in dosegli v 
31. minuti prvega polčasa vodstvo.

V drugem polčasu se položaj na te
renu ni spremenil. Rudar je imel 
še vedno pobudo v svojih rokah, pač 
pa zaradi netočnega streljanja na gol

Ln neučinkovitega napada na splošno 
ni ustvaril zrelih prilik pred vrati 
nasprotnika.

Gostje so igrali' večinoma na prodo
re. V 8. minuti so iz prostega strela 
dosegli drugi gol. V 33. minuti se je 
Rudarju posrečilo znižati rezulta/t na 
2:1. Ta rezultat je ostal do konca 
igre.

Po prikazani igri bi Rudar zaslužil 
vsaj neodločen rezultat. Sodil je 
sodnik Mikulan iz Zagreba z manj
šimi napakami.

Mladinsko prvenstvo Slovenije
Rudar : Železničar 

(Maribor) 3:1
V drugem kolu mladinskega prven

stva Slovenije je mladinsko moštvo 
Rudarja v nedeljo premagalo svojega 
nasprotnika mariborskega Železničar
ja z rezultatom 3:1.

Slovenska liga
SOBOTA : PROLETAREC 9:0

Proletarec iz Zagorja doživlja po
raz za porazom, tako je v nedeljo 
izgubilo z visokim rezultatom s So
boto v Murski Soboti z 9:0

= Glas naših čitateljev -
NAŠLI SO SE NEKATERI, KI ZAVIRAJO ODKUP 

KROMPIRJA
Pred kratkim se je pričel v trbovelj

skem okraju odkup krompirja, ki pote. 
ka po voljno ter kmetje svoje obveze 
izvršujejo. Toda najdlejo se še vedno 
ljudje, ki mislijo, da zanje odkup ne 
velja.

V' Loba pri Zidanem mostu je po
sestnik Suši«. Anton kratkomalo odklo. 
mil vsako 'oddajo z izgovorom, da 
krompirja še za lastno porabo ne bo 
imel. — Posestnik Sušin ima celotne 
orne površine 1,25 hektarja, od katere 
je imel posajenega krompirja 26 arov, 
povprečni pridelek na hektar pa je bil 
11.000 kg. Oddajo krompirja je imel 
predpisano na 1500 kg in se ji sploh ni 
odzval. Za lastno uporabo ne potrebuje 
veliko, le 350 kg, za seme pa samo 600 
kilogramov, vsega skupaj 950 kg. — 
Ker pač ni pripeljal nobenega krompir
ja se je pri njem oglasila komisija, da 
ugotovi, če je resnica, da ga še za 
sebe ne bo imel. Dokazalo se je pa 
ravno nasprotno. Se poprej se je iz
govarjal, da ima preveliko oddajo, da 
je krompir slab in podobno. Ker je

bila zadeva sumljiva, je komisija na
pravila preiskavo, ki je našlia v prvi 
kleti okrog 1200 kg prebranega krom
pirja, v drugi kleti pa je našla v veli
kem sodu zopet 400 kg krompirja. Ta 
je izgledal droben, —• ko pa so malo 
pobrskali, so videli, da je bil samo na 
vrhu droben krompir, pod njim pa 
lep, prebran krompir, ki je bil priprav, 
ljen za prašiče, nekaj pa ga je bilo 
skritega jpod krmsiko peso. Komisija ni 
prenehala z delom in iskala dalje ter 
našla v nastilnici zopet okrog 1000 kg 
krompirja, ki je bil seveda tudi na
menjen za prašiče.

Tako je torej pregled pokazal, da 
je imel ta posestnik dovolj krompirja, 
da bi lahko zadostil obvezni oddaji in 
ga še imel dovolj za prehrano in se
me. Toda kier je mislil, da mu ga ne 
treba oddati in je hotel po skritih ka
nalih špekulirati s krompirjem, pač ni 
oddal ničesar. — Ljudstvo naj s ta. 
kimi zavirači odkupa samo obračuna 
na zborih volilcev in vprašanje Od
kupov ne bo težka naloga.

ALI JE T« BIROKRACIJA 
ALI SABOTAŽA

Ze večkrat smo poročali, da nejas
ne brzojavke povzročajo zmedo. Da 
pa tudi brzojavke z nedvoumnim be
sedilom povzročijo zmešnjavo, nam 
dokazuje naslednji primer.

Kino »Triglav« v Zagorju bi moral 
po planskem programu prikazovati 
od 11. X. do 16. X. ameriški lilm 
»Tarzan v Ncw Yorku«. Prikazovanje 
tega filma je bilo tudi v planu 
tekmovanj«, zlasti v pogledu obi
ska in finančnega efekta. Toda v 
sredo dne 11. X- je uprava kina »Tri
glav« prejela brzojavko: »Namesto
Tarzana prejmete za isti termin nem
ški film »Katica«. — Ker bi Tarzana 
morali igrali že v sredo, je razumlji
vo, da je bila publika silno ogorčena, 
ko je upravnik kina objavil, da je 
namesto »Tarzana« dobil »Katico«. 
Občinstvo je upravnika obdolžilo, da 
laže, do dela reklamo s Tarzanom, a 
prikazuje druge filme. Padle so tudi 
»lepe« opazke na račun »Razfilma«. 
Posledica takega postopka »Raz-fiima« 
se je že pokaizala. Obl«* v kinu je 
silno padel ter bo to negativno vpli
valo na finančno poslovanje.

Vprašamo se: ali Je bilo res potreb
no, da so film zadržali cel mesec v 
Ljubljani? Po izjavi nekega Zagorja
na, ki je obiskal dne 10. X. kino 
»Sloga«, je bil obisk zelo slab. Dru. 
gič: zakaj ni »Razfilm« odkazaiL filma, 
ali pa javil spremembo plana vsaj 2 
dni preje, da ne bi delali v Zagorju 
nepotrebne reklame in se izognili taki 
blamaži, kii ni v čast planskemu po
slovanju naših ustanov, in tretjič: 
kdo daje podjetju za razdeljevanje 
filmov pravico do takega poslovanja 
in kdo bo odgovoren za finančno ln 
za moralno škodo, ki jo je kino »Tri. 
glav« s tem prav občutno utrjael?

Delovno ljudstvo Zagorja upraviče
no pričakuje, da se krivca za tako 
neodgovorno in birokratsko poslova. 
nje kliče na odgovornost in primerne 
kaznuje.

ZBIRAJTE KOSTI
Živimo v težkih dneh. Primanjkuje 

nam tega in onega, ker sami in z 
lastnimi sredstvi gradimo socialistično 
domovino. Zato je v tem času važno 
zbiranje različnih odpadkov, med nji
mi tudi kosti.

V Zagorju imamo majhno tovarno 
mila, ki sprejema kosti. Marsikatera 
ustanova to zbiranje podcenjuje, še

manj pa se važnosti te akcije zave
dajo privatniki.

Da bi se stanje izboljšalo, je KLO 
Zagorje namestil v koloniji Franca 
Farčnika velike lesene zaboje s po
krovi- V te zaboje naj bi gospodinje 
Farčnikove kolonije spravljale kosti- 
Nekaterim prebivalcem se je seveda 
to smešno zdelo in so dejali: »Le kaj 
bo bolje zaradi teh kosti!«

Preudarne in pametne gospodinje 
so z dooro voljo nesle kosti v zaboj, 
ki je stal na koncu prve vrste. Prišli 
so otroci dvignili pokrov in razmetali 
kosti. Nekateri otroci v Farčnikovi 
koloniji so zelo sitni in bi jih starši 
morali vzgajati drugače. Kritizirati 
zna vsaka žena, ne zaveda se pa vsa
ka, da iz malega raste veliko. Vse go
spodinje bi morale zbirati kosti in 
vse bi morale svariti svoje otroke, da 
re smejo delati škode, pa ne bi stal 
na koncu prve vrste še zdaj prazen 
zaboj, saj vendar v vsaki hiši jedo 
vsaj enkrat na teden meso.

Gorska vas Dobovec 
ima teleiou

Dobovčani se ne dajo ugnati. Lan
sko leto so se zavzeli, pa so elektrifi. 
cirali Dobovec in okoliške vasi. Sedaj 
pa je KLO Dobovec skupno z elek- 
trifikacijskim odborom na iniciativo 
tov. Trotovška, kj je vodil elektriii- 
cijsika dela, sklenil, da si s telefonom 
ustvari najkrajšo pot s svetom. Minu. 
lo soboto so imeli otvoritev telefon
ske govorilnice na sedežu KLO. — 
Za telefon so lokalni činitelji prispe
vali telefonske drogove in bakreno 
žico, poštna uprava pa izolatorske 
opornice in izolatorje ter monterska 
dela, vsa ostala dela pa so opravili 
Dobovčani prostovoljno.

Primer KLO Dobovca, ki je lani 
elektrificiral svoj gorski kraj in si 
letos napeljal še felefon, kaže, ka) 
zmore požrtvovalno in vztrajno dleto. 
— Dobovec ima telefonsko zvezo 8 
svetom preko telefonske centrale v, 

j Trbovljah pod štev. 63.

Po svetu je marsikaj zanimivega
Sveto leto podaljšano. — Iz Vati

kana poročajo, da so tamkaj sklenili 
podaljšanje svetega leta do konca 
1951. Ker se je izkazalo, da so stoti- 
soči romarjev, ki so prišli ob tej 
priliki v Rim, prinesli s seboj do
volj zlatega dežja, se bodo, ker je 
sveto leto podaljšano, vatikanske bla. 
gajne lahko močno okrepile. Torej 
pozor! — Kdor ima preveč denarja, 
naj roma v Rim.

Vse v redu. — 30. marca t. 1. jc 
ministrski svet Madžarske odpravil 
siistem zagotovljene preskrbe na na
kaznice in uvedel prosto prodajo ži
vil. Seveda je bilo to sprejeto z ve. 
liko propagando, da je Madžarska 
država z visokim življenjskim stan
dardom, v kateri je vse v redu. Ma. 
džarski informbirojevci so hoteli to 
prikazati, češ da je Madžarska dovolj 
bogata na prehrambenih predmetih 
in da v madžarskem gospodarstvu ni 
anarhije, da je vse v redu. — Sedaj 
se pa pojavlja vprašanje: če je tam
kaj vse v redu, čemu so potem v 
Madžarski sedaj’ po šestih mesecih 
zopet uvedli nakaznice za preskrbo? 
Sedaj priznavajo, da je biila potrebna 
ponovna uvedba živilskih nakaznic, 
ker primanjkuje živeža zaradi velike 
suše. Ponovna uvedba nakaznic je 
samo dokaz več o podrejenosti ma
džarskega gospodarstva interesom vo
diteljev Sovjetske zveze, kar gre na 
račun madžarskih delovnih ljudi, Ma.

madžarska je velika žitnica, kijer so 
možnosti prehrane dane tudi ob naj
večji suši zakaj torej poroča Szaba & 
Nep, da je v Madžarski strahovito 
pomanjkanje živil? — Ni dvoma: 
ali je madžarsko žito odšlo na 
tujo mizo, ali pa je to posledica sta
nja na madžarski vasi in sploh ma
džarskega načrtnega gospodarstva. — 
Najbrž kar oboje.

Kortizon — zdravilo proti revma
tizmu. — V Združenih držuvuh Ame
rike so ustanovili poseben odbor 
zdravnikov, ki bo nadziral zdravlje
nje revmatizma z novimi zdravili. 
Eno izmed teh zdravil se imenuje 
kortizon, ki ga pridobivajo iz gove. 
jega žolča. Drugo, temu podobno 
zdravilo po izdelujejo iz možganske 
žleze zaklanih svinj. Obe zdravili de
lujeta podobno kot insulin, ki ga 
uporabljajo proti sladkorni bolezni. 
Ker je v Almeriki veliko število revma
tičnih, porabiijo ogromno za zdravlje
nje s’ kortizonom. Industrijska proiz. 
vodnja pa je še zelo draga. Za koli
čino kortizona, ki jo jpotrebuje dnev
no en sam bolnik, je treha predeltati 
žolč 40 govedi, za jpol kilograma 
drugega zdravila pa je treba pobrati 
žleze 400.000 svinjam. Obe novi sred
stvi proti revmatizmu sta dali prav 
lepe uspehe. Mnogi bolniki, ki so bili 
priklenjena na posteljo in ni bilo 
upanja na ozdravljenje, so nekaj ur 
po uporabi novih zdravil lahko vstali 
in so se brez bolečin gibali.

£asa%sBti ocvirki
Za prosvetne delavce je vse dobro 

— je bilo mnenje KLO Radeče pri 
delitvi ogreva za zimo — ker je pač 
brezplačno — so si mislili mestni 
očetje v Radečah. KLO je po zakonu 
dolžan, da preskrbi učiteljem radeške 
šole drva za zimo. Krajevni ljudski 
odbor je to tudi izvršil, vendar jim 
je dal drva najslafoše vrste — polena 
debela komaj kot pest — in še ta so 
se ob prelaganju in premetavanju 
prelomila, ker so bila trhla. Ta drva 
so morala ležati že več let. — No — 
za prosvetne delavce je vse dobro!

Pri nekem privatnem gostilničarju 
v Trbovljah si je odbor avto-moto 
društva za svojo zabavno prireditev 
izposodil 300 steklenic, ki jih pa do 
danes še ni vrnil, čeravno je od tega 
že več kot en mesec. — Recept, kako 
prideš lahko j>oceni do steklenic!

Tovarištvo in nesebičnost so poka
zali posamezniki pri zadnji delitvi 
krompirja v trboveljskih prodajalnah. 
Nekateri so prav pridno nabirali s 
kupov lep in debel krompir, drobne 
»frnikole« pa prepuščali velikodušno 
za »široko potrošnjo«. Res, vsega po
snemanja vredno!

Da smo v Trbovljah včasih zelo 
»brihtni« smo zvedeli na zadnjem 
množičnem zborovanju v Delavskem 
domu. V Trbovljah smo imeli v polet
nih mesecih na glavni cesti strahoten 
prah. Kar na debelo smo ga požirali.

V Trbovljah pa imamo poleg neznos
nega prahu na cesti. tudi škropilni 
avto. In veste, kaj smo napravili v 
Trbovljah takrat, ko je bil prah na 
cesti najhujši? — Škropilni avto smo 
poslali v popravilo! — Pa naj nam 
kdo reče, da ne znamo!

IZGUBLJENO
Na poti od Šetinca do Bergerja, se 

je pretekli teden izgubila železna par 
lica od zavore, odda naj se proti 
nagradi pri peku Kocjanu.

PREKLIC
Preklicujem besede, ki sem jih iz

rekel o tovarišici Fabjan Vidi, nanve- 
ščenki v Trbovljah. Pomota je nastala 
v imenu in se ji zahvaljujem, da je 
odstopila cd tožbe.

Zupančič Janko, Trbovlje, Loke 371
OBVESTILO

Delitev suhe hrane MDF — mleko v 
prahu, se bo delilo za koristnike' od 
0—2 let starosti, noseče in doječe ma
tere v trgovini Radej naslednje dni: 

ponedeljek, 23. okt. za XIII. XIV, 
XV. im XVI. teren; 

torek, 24. okt. za X. in XII. teren; 
sredo 25. okt. za IX. in XI. teren: 
četrtek 26. okt. z* VI. in Vil. teren; 
petek 27. okt. za IV., V. in VIII.' 

teren;
soboto 28. oktobra za I., II. In III. 

terem;
ponedeljek, dne 30. oktobra za Ga- 

I bersko ln Klek.

Uredništvo Trbovlje — Uprava rudnika Trbovlje — Tiskarna Slovenskega poročevalca — Urejuje uredniški odbor Trbovlje.


